
 

 

Protokół Nr XLVII/2018 

 

z Sesji Rady Gminy Wierzchowo 

odbytej w dniu 28 czerwca 2018r. 

w sali narad w Urzędzie Gminy Wierzchowo 

 

 

Rozpoczęcie obrad – godz. 10
00

 

Zamknięcie obrad – godz. 12
15 

 

 

Ustawowy skład Rady Gminy Wierzchowo stanowi 15 radnych. 

W obradach XLVII Sesji Rady Gminy Wierzchowo wzięło udział 15 radnych, według listy 

obecności stanowiącej załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli także: Wójt Gminy Jan Szewczyk, Sekretarz Gminy Tomasz 

Suchoński, Skarbnik Gminy Marta Chłopek oraz 8 innych zaproszonych osób, według listy 

obecności stanowiącej załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

 

Obradom przewodniczył: Andrzej Kaczorkiewicz – Przewodniczący Rady Gminy 

Wierzchowo. 

 

Obrady protokółowała - Danuta Łukaszewska – inspektor ds. obsługi rady. 

 

Ad. 1 i 2 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz o godz. 10
00

 otworzył XLVII Sesję 

Rady Gminy Wierzchowo zwołaną na podstawie art. 20 ust.1 ustawy z dnia 8 marca 1990r. 

 o samorządzie gminnym oraz § 24 Statutu Gminy Wierzchowo. Po powitaniu radnych i gości 

zaproszonych oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu sesji 

uczestniczy 15 radnych, co wobec ustawowego składu Rady, stanowi quorum pozwalające na 

podejmowanie prawomocnych uchwał i rozstrzygnięć. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, iż porządek obrad dzisiejszej 

sesji został przekazany radnym w terminie wskazanym w §24 pkt 4 Statutu Gminy 

Wierzchowo. Dla przypomnienia odczytał proponowany porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z XLVI sesji Rady Gminy Wierzchowo. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym. 

5. Informacja Przewodniczących komisji stałych Rady Gminy z prac w okresie 

międzysesyjnym 

6. Interpelacje i zapytania Radnych. 

7. Trybuna obywatelska. 

8. Propozycje organizacji czasu wolnego dla dzieci i młodzieży z terenu Gminy 

Wierzchowo w okresie wakacyjnym. 



9. Informacja Wójta Gminy z realizacji zadań z zakresu gospodarowania odpadami 

komunalnymi w Gminie Wierzchowo za 2017 rok. 

10. Podjęcie uchwał: 

a. w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Wierzchowo – druk nr 

264; 

b. w sprawie powołania doraźnej Komisji Statutowej – druk nr 265; 

c. w sprawie odstępstwa od zakazu spożywania napojów alkoholowych  

w miejscach publicznych – druk nr 266; 

d. w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości – druk nr 267; 

e. w sprawie przyjęcia projektu Regulaminu dostarczania wody i 

odprowadzania ścieków na terenie Gminy Wierzchowo – druk nr 268; 

f. w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na 2018 rok – druk nr 

269; 

g. w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wierzchowo 

na lata 2018 – 2029 – druk nr 270; 

h. w sprawie zaciągnięcia przez Gminę Wierzchowo długoterminowego 

kredytu na sfinansowanie zadania inwestycyjnego – druk nr 271. 

11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

12. Komunikaty i sprawy różne. 

13. Zamknięcie sesji. 

 

Przewodniczący obrad Andrzej Kaczorkiewicz zapytał, czy ktoś z Radnych lub Wójt chciałby  

uzupełnić zaproponowany porządek obrad o dodatkowe punkty lub o inne istotne dla Rady 

lub naszej społeczności samorządowej zagadnienia bądź sprawy, ewentualnie chciałby 

zaproponować zdjęcie z porządku obrad któregoś z tematów? 

Radni i Wójt nie zgłosili zmian do porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 1 i 2 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 3. 

 

Ad. 3 

 

Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, że protokół  

z posiedzenia XLVI Sesji Rady Gminy Wierzchowo odbytej w dniu 11 czerwca 2018r. został 

wyłożony do wglądu w biurze Rady i do chwili rozpoczęcia sesji nie wpłynęły żadne uwagi 

dotyczące zawartych w nim zapisów. Kwestia wnoszenia poprawek i uwag do protokołu 

uregulowana została w §43 Statutu Gminy Wierzchowo. Z uwagi na fakt, iż nie wpłynęły 

żadne uwagi dotyczące zapisów w protokole Przewodniczący Rady uznał protokół za 

sporządzony poprawnie i poddał pod głosowanie jego przyjęcie. Zapytał, kto jest za 

przyjęciem protokołu z XLVI sesji Rady Gminy? 

Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 15 głosami „za” 

przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” przyjęła Protokół z XLVI 

sesji Rady Gminy Wierzchowo bez uwag i zastrzeżeń. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz zamknął punkt 3 porządku obrad i przystąpił 

do realizacji punktu 4. 

 

 

 

 



Ad. 4 

 

Informacja pisemna Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym, stanowi załącznik nr 3 

do nin. protokołu. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący obrad zamknął pkt 4 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 5. 

Ad. 5 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczących Komisji stałych Rady Gminy o złożenie 

informacji z działalności Komisji w okresie międzysesyjnym. 

Informacje z prac Komisji stałych Rady Gminy w okresie międzysesyjnym kolejno złożyli: 

1) Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Wiktor Majda. 

Protokół Komisji Nr 6/2017 stanowi załącznik nr 4 do nin. protokołu. 

2) Przewodniczący Komisji Kultury – Genowefa Rosochowata. 

Protokół Komisji Nr 6/2017 stanowi załącznik nr 5 do nin. protokołu. 

3) Przewodniczący Komisji Rolnictwa – Józef Janicki. 

Protokół Komisji Nr 6/2016 stanowi załącznik nr 6 do nin. protokołu. 

4) Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – Ryszard Borowicz. 

Protokół Komisji Nr 6/2016 stanowi załącznik nr 7 do nin. protokołu.  

 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący obrad zamknął pkt 5 porządku obrad  

i przystąpił do realizacji punktu 6. 

 

Ad. 6 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, że Radni nie złożyli interpelacji 

w okresie międzysesyjnym. 

 

Na sesji: 

1) Radny Wiktor Majda przypomniał Wójtowi o rozważenie możliwości wykonania 

remontu dróg gminnych w Osieku Drawskim, tj. drogi przy budynkach mieszkalnych 

tzw. czworakach i drogi na terenie byłego zakładu rolnego. 

2) Radna Genowefa Rosochowata poprosiła Wójta o udzielenie informacji na temat 

wyników konkursu na Dyrektora Zespołu Szkół w Świerczynie. 

3) Radny Józef Janicki zapytał Wójta, czy Gmina Wierzchowo uruchomi procedurę 

przyjmowania wniosków o szacowanie szkód powstałych w uprawach rolnych w 

wyniku suszy rolniczej. 

4) Radny Maciej Słomka zwrócił się z zapytaniem do Wójta, czy istniejący przy szkole w 

Świerczynie stary śmietnik, będzie zlikwidowany. 

 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz, wobec braku dyskusji zamknął punkt 6 porządku 

obrad i przystąpił do realizacji punktu 7. 

 



Ad. 7 

 

Wobec braku dyskusji w punkcie porządku obrad „Trybuna obywatelska” Przewodniczący 

Rady A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 7 porządku obrad i przystąpił do realizacji punktu 8. 

 

Ad. 8 

 

Informację na temat propozycji organizacji czasu wolnego dla dzieci i młodzieży z terenu 

Gminy Wierzchowo w okresie wakacyjnym złożyła Kierownik Biblioteki Publicznej w 

Wierzchowie Małgorzata Mazurkiewicz-Nowak. 

Pisemna informacja stanowi załącznik nr 8 do nin. protokołu. 

Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i Turystyki w Wierzchowie Marta Łapińska 

poinformowała, że Ośrodek Kultury nie planował na ten rok organizacji czasu wolnego dla 

dzieci i młodzieży z terenu Gminy Wierzchowo w okresie wakacyjnym ze względu na brak 

frekwencji i zainteresowania dzieci i młodzieży taką formą wypoczynku w ubiegłych latach, 

natomiast omówiła przygotowania do „Święta Wody”. Impreza odbędzie się 7 lipca br. na 

plaży nad jeziorem Busko w Żabinku, podczas której odbędą się wyścigi na smoczych 

łodziach i parada smoków chińskich oraz inne atrakcje: stoisko gastronomiczne i zamki 

dmuchane. Udział w zawodach „Smoczych Łodzi” zgłosiło 39 załóg. 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Wierzchowie Piotr Paszkiewicz 

poinformował, że Kuratorium Oświaty, jak co roku zorganizowało wypoczynek dla dzieci. 

GOPS wytypował sześcioro dzieci z terenu naszej Gminy z rodzin destrukcyjnych, które 

wyjadą na wypoczynek do Białego Dunajca w okresie od 18 do 27 sierpnia. 

 

Radna Genowefa Rosochowata zaapelowała do Wójta i Dyrektora GOKSiT  

o zagospodarowanie plaży nad jeziorem Dramienko w Żabinie. Stwierdziła, że w ostatnich 15 

latach nie zrobiono nic w tym zakresie, mieszkańcy naszej gminy nie mają zagospodarowanej 

plaży, nie mają gdzie się kąpać. Teren plaży jest zarośnięty. Wykoszenie terenu plaży i 

przywiezienie piasku nie byłoby dużą inwestycją, a w znaczący sposób poprawiłoby 

korzystanie z plaży. 

Wobec powyższego Wójt odpowiedział, że jest problem, przede wszystkim z pozyskaniem 

ratowników. Jezioro o którym mówimy jest jeziorem typowo wędkarskim, na dzień dzisiejszy 

nie ma możliwości pozyskania środków na zagospodarowanie plaży – trzeba byłoby 

zrezygnować z innych zaplanowanych ważnych gminnych inwestycji. Podmioty prywatne też 

nie są zainteresowane urządzeniem plaży i kąpieliska. 

 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 8 porządku obrad i ogłosił przerwę. 

Przerwa: godz. 11
00

 – 11
15

. 

Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady, stwierdził, że na sali obrad obecnych jest 

15 radnych i przystąpił do realizacji punktu 9. 

 

Ad. 9 

 

Informację z realizacji zadań z zakresu gospodarowania odpadami komunalnymi w Gminie 

Wierzchowo za 2017 rok przedstawiła Klaudia Kalinowska – Kierownik Referatu gospodarki 

komunalnej, rolnictwa i ochrony środowiska 

Informacja pisemna stanowi załącznik nr 9 do nin. protokołu. 

Na zapytanie radnej Genowefy Rosochowatej, czy na przestrzeni lat kwota zaległości maleje 

czy wzrasta, Klaudia Kalinowska odpowiedziała, że jest na porównywalnym poziomie. 

 



Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 9 

porządku obrad i przystąpił do realizacji punktu 10. 

 

Ad. 10 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poddał kolejno pod głosowanie następujące 

projekty uchwał: 

1) projekt uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Wierzchowo. 

Radna Krystyna Rybczyńska-Mróz zgłosiła wniosek o obniżenie dodatku specjalnego 

do 37% (z 38%). 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poddał wniosek pod głosowanie. 

Rada Gminy: 9 głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 6 głosach 

„wstrzymujących się” wniosek przyjęła. 

Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały z uwzględnieniem przyjętego 

wniosku. 

Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 10 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 5 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XLVII/256/2018 w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy 

Wierzchowo – która stanowi załącznik nr 10 do nin. protokołu, 

 

2) projekt uchwały w sprawie powołania doraźnej Komisji Statutowej. 

Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 15 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XLVII/257/2018 w sprawie powołania doraźnej Komisji Statutowej– 

która stanowi załącznik nr 11 do nin. protokołu, 

 

3) projekt uchwały w sprawie odstępstwa od zakazu spożywania napojów alkoholowych 

w miejscach publicznych wraz z autopoprawką. 

Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 15 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XLVII/258/2018 w sprawie odstępstwa od zakazu spożywania 

napojów alkoholowych w miejscach publicznych – która stanowi załącznik nr 12 do 

nin. protokołu, 

 

4) projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości. 

Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 15 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XLVII/259/2018 w sprawie wyrażenia zgody na zamianę 

nieruchomości – która stanowi załącznik nr 13 do nin. protokołu, 

 

5) projekt uchwały w sprawie przyjęcia projektu Regulaminu dostarczania wody i 

odprowadzania ścieków na terenie Gminy Wierzchowo wraz z autopoprawką. 

Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 15 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XLVII/260/2017 w sprawie przyjęcia projektu Regulaminu 

dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Wierzchowo – 

która stanowi załącznik nr 14 do nin. protokołu, 

 

6) projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Wierzchowo na rok 2018 wraz z 

autopoprawką. 



Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 15 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XLVII/261/2017 w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na 

rok 2018 – która stanowi załącznik nr 15 do nin. protokołu. 

 

7) projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Wierzchowo na lata 2018-2029 wraz z autopoprawką. 

Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 15 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XLVII/262/2017 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Wierzchowo na lata 2018-2029 – która stanowi załącznik nr 16 

do nin. protokołu. 

 

8) projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia przez Gminę Wierzchowo długoterminowego 

kredytu na sfinansowanie planowanego deficytu oraz spłatę wcześniej zaciągniętych 

zobowiązań. 

Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 15 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XLVII/263/2017 w sprawie zaciągnięcia przez Gminę Wierzchowo 

długoterminowego kredytu na sfinansowanie planowanego deficytu oraz spłatę 

wcześniej zaciągniętych zobowiązań – która stanowi załącznik nr 17 do nin. 

protokołu. 

 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął pkt 10 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji pkt 11. 

 

Ad. 11 

Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Kaczorkiewicz odczytał treść odpowiedzi Zarządu 

Dróg Powiatowych w Drawsku Pomorskim i Nadleśnictwa Świerczyna, które wpłynęły do 

biura Rady Gminy na zgłoszone przez radnych interpelacje. 

 

Wójt Gminy Jan Szewczyk odpowiedział na zapytania radnych, zgłoszone w pkt 6 porządku 

obrad: 

- w lipcu br. będziemy realizować naprawy cząstkowe destruktem asfaltowym – odpowiedź 

dla radnego Wiktora Majdy, 

- w chwili obecnej brak ofert – odpowiedź dla radnej Genowefy Rosochowatej, 

- śmietnik będzie rozebrany – odpowiedź dla radnego Macieja Słomki, 

- wnioski o szacowanie szkód powstałych w uprawach rolnych w wyniku suszy rolniczej, 

rolnicy powinni składać do Urzędu Gminy, następnie będą one rozpatrywane zgodnie z 

zasadami postępowania w sprawie szacowania szkód suszowych. 

 

 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął pkt 11 

porządku obrad i przystąpił do realizacji pkt 12. 

Ad. 12 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz, wobec braku dyskusji zamknął punkt 12 porządku 

obrad i przystąpił do realizacji punktu 13. 



Ad. 13 
 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący obrad Andrzej Kaczorkiewicz 

o godz. 12
15

 zamknął obrady XLVIIn sesji. 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

        Przewodniczący Rady 

        Andrzej Kaczorkiewicz 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Podpis protokolanta: 

…………………. 

 

 

 

Integralną część protokołu stanowi nagranie przebiegu sesji. 


